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Protokół Nr VI/24 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 30 października 2024 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy  

(początek sesji - godz. 8:30 koniec – godz. 10:40)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Obrady VI sesji Rady Gminy Hajnówka otworzył Przewodniczący Rady 
Pan Wiktor Grygoruk. Na  podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do Protokołu)  

stwierdził, że w posiedzeniu udział bierze 14 radnych, co stanowi kworum 
niezbędne do stwierdzenia ważności głosowań oraz podjęcia prawomocnych 
uchwał. Nieobecny był Radny Jarosław Kot. Przewodniczący powitał 

wszystkich uczestniczących i poinformował, iż obrady są transmitowane i 
utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, transmisja 

obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie 
na stronie internetowej i BIP Urzędu Gminy Hajnówka. Uczestnictwo w sesji 
jest jednoznaczne z dobrowolnym wyrażeniem zgody na upublicznienie 

wizerunku i danych osobowych. Stosowna klauzula informacyjna 
zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy Hajnówka oraz na drzwiach 
sali obrad.  

   
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił porządek obrad VI sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy Hajnówka. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z V 

sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych 

interpelacji i zapytań między  sesjami. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

6. Powzięcie uchwał: 
6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

6.2. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości; 

6.3. w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka; 
6.4. w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy 

Gminy Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2025 rok; 
6.5. w sprawie rozpatrzenia petycji. 

7. Zapoznanie się z Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych 
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Gminy Hajnówka w roku szkolnym 2023/2024. 
8. Zapoznanie się z Informacją Wójta Gminy Hajnówka w sprawie 

oświadczeń majątkowych za 2023 rok, złożonych przez pracowników 
oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych Gminy oraz 
oświadczeń majątkowych złożonych w związku z upływem i 

rozpoczęciem kadencji. 
9. Zapoznanie się z Informacją Przewodniczącego Rady Gminy 

Hajnówka w sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, 
złożonych przez radnych  oraz oświadczeń majątkowych złożonych w 
związku z upływem i rozpoczęciem kadencji.  

10. Pytania i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad VI Sesji Rady Gminy Hajnówka.  

 
 Do przedstawionego porządku obrad uwagę zgłosiła Wójt Gminy 
Hajnówka Lucyna Smoktunowicz. Złożyła wniosek (załącznik Nr 3 do protokołu) o 

zmianę, poprzez usunięcie projektu uchwały: w sprawie uchwalenia  
Rocznego Programu Współpracy Gminy Hajnówka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2025 rok. 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie złożony wniosek. W głosowaniu 
udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że punkt 6.4. w 

brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok zostaje 
zdjęty z porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołu z V sesji 
Rady Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między  sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
6. Powzięcie uchwał: 
6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

6.2. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości; 

6.3. w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej 
obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka; 
6.4. w sprawie rozpatrzenia petycji. 

7. Zapoznanie się z Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 
Hajnówka w roku szkolnym 2023/2024. 

8. Zapoznanie się z Informacją Wójta Gminy Hajnówka w sprawie oświadczeń 
majątkowych za 2023 rok, złożonych przez pracowników oraz kierowników 
gminnych jednostek organizacyjnych Gminy oraz oświadczeń majątkowych 

złożonych w związku z upływem i rozpoczęciem kadencji. 
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9. Zapoznanie się z Informacją Przewodniczącego Rady Gminy Hajnówka w 
sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, złożonych przez radnych  

oraz oświadczeń majątkowych złożonych w związku z upływem i 
rozpoczęciem kadencji.  
10. Pytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad VI Sesji Rady Gminy Hajnówka 
 

i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA 
przyjęciem porządku obrad w nowym brzmieniu głosowało 14 radnych.   
 

Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu 
protokołu z V sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący poinformował, iż do dnia dzisiejszego nie wpłynęły 
uwagi i zastrzeżenia do Protokołu z V sesji Rady Gminy Hajnówka. Oznajmił, 
że protokół zostaje zatwierdzony. 

 
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca 
zgłaszanych interpelacji i zapytań między  sesjami. 

 Przewodniczący poinformował, iż w okresie między sesjami wpłynęły od 
Radnych dwa wnioski, jedno zapytania oraz jedna interpelacja. 

Przewodniczący przedstawił tematy powyższych pism oraz odczytał treść 
złożonej w dniu dzisiejszym interpelacji. Dodał, że na złożone wnioski i 
zapytania zostały udzielone odpowiedzi a wszystkie dokumenty zamieszczone 

zostały w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Hajnówka.  
  
 Przewodniczący w tym miejscu poinformował o innych pismach, które 

wpłynęły na jego ręce:  
-pismo Wójta Czyże z prośbą o podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie 

przekazania przez Gminę Hajnówka Gminie Czyże zadania w zakresie 
zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu uczniów 
Szkoły Podstawowej w Czyżach będącymi mieszkańcami Gminy Hajnówka, 

- wniosek Radnych Gminy Hajnówka dotyczący procedowania projektu 
uchwały w sprawie ustanowienia zasad przyznawania diet sołtysom i zwrotu 

kosztów podróży,  
- prośba Rady Gminy Białowieża o podjęcie uchwały stanowiskowej w 
sprawie ograniczenia lub likwidacji strefy ochrony czynnej w Zintegrowanym 

Planie Zarządzania Obiektem Światowego dziedzictwa UNESCO Puszcza 
Białowieska.  
 Przewodniczący przypomniał zebranym Radnym, że do dnia jutrzejszego 

można wnosić uwagi dotyczące zmian w statucie Gminy Hajnówka.  Ponadto 
poinformował, iż powyższe tematy będą najprawdopodobniej przedmiotem 

obrad przyszłej sesji.   
 
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos zakomunikowała o 

działaniach podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. Poinformowała, iż 
trwają prace kończące inwestycje realizowane ze środków Polskiego Ładu 
oraz Rządowego Programu Dróg Samorządowych. Wymieniła szczegółowo 

zrealizowane i trwające zadania inwestycyjne na terenie Gminy Hajnówka ze 
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wskazaniem kwot na nie przeznaczonych, poinformowała o złożonych 
wnioskach na pozyskanie dofinansowań na kolejne inwestycje, o ogłoszonych 

przetargach oraz o wyłonionych wykonawcach określonych zadań. Ponadto 
poinformowała  o uczestnictwie w uroczystościach państwowych, religijnych, 
kulturalnych na terenie Gminy Hajnówka i po za Gminą, o uczestnictwie w 

szkoleniach, sesjach, wyjazdach i spotkaniach.      
(29:35 - 38:54  transmisji) 

 
Do punktu 6-go. Podjęcie uchwał: 

 
 6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

  Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. Pani 
Skarbnik omówiła zmiany wprowadzone do budżetu. Szczegółowe 

objaśnienia do wprowadzonych zmian zawarte zostały w załączniku Nr 6 do 
projektu uchwały.  
(39:25 - 40:25  transmisji) 

 Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. W 
głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 14 

radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że: 
Uchwała nr VI/30/2024 Rady Gminy Hajnówka z dnia 30 października 

2024 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok została podjęta. 
(Załącznik Nr 4 do Protokołu)   

 

 
 6.2. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości; 
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały wraz ze 
szczegółowym uzasadnieniem w sprawie określenia wysokości rocznych 

stawek podatku od nieruchomości. Dodała, iż podatek od nieruchomości  nie 
może przekroczyć górnych stawek podatkowych określonych co rocznie w 
obwieszczeniu  Ministra Finansów. Skarbnik podkreśliła, iż  na 2025 rok 

proponuje się wzrost stawek podatków i opłat lokalnych o wskaźnik wzrostu 
cen towarów i usług konsumpcyjnych, który wynosi 2,7%. Skarbnik 

przedstawiła szczegółowo propozycję wysokości stawek podatków od 
nieruchomości na 2025 rok wraz z argumentami wskazującymi na potrzebę 
podwyższenia podatków.   
(41:22 - 45:46  transmisji) 

 Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos zabrał Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Stanisław Sokołowski. Złożył wniosek w sprawie zmiany w 
projekcie uchwały w punkcie „Budynki związane z prowadzeniem 

działalności gospodarczej” – pozostawienie stawki podatku na poziomie roku 
2024. Uzasadnił swoją wypowiedź. Przewodniczący poddał pod dyskusję 
proponowaną zmianę. W dyskusji głos zabrali: Skarbnik Gminy Hajnówka 

Marzena Kublik, Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Sokołowski, 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

Walentyna Biryłko.  
 Przewodniczący Komisji poinformowali o wynikach opiniowania 
powyższego projektu uchwały na posiedzeniach ich Komisji. 
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 Ponownie podjęto dyskusję, w której udział wzięli: Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Jan Kraśko, Wiceprzewodniczący Rady S.Sokołowski, 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa W.Biryłko.       
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony wniosek 
Wiceprzewodniczącego S.Sokołowskiego dot. wysokości rocznych stawek 

podatku od nieruchomości pkt Budynki związane z prowadzeniem 
działalności gospodarczej – pozostawienia stawki podatku na poziomie roku 

2024. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem wniosku 
głosowało 7 Radnych – W.Grygoruk, M.Iwaniuk, A.Jarosz-Szereszewiec, 
H.Łukasiewicz, G.Sacharczuk, S.Sokołowski, R.Sołowianiuk. PRZECIW było 

2 Radnych – M.Golonko, J.Kraśko. WSTRZYMAŁO się 5 Radnych – 
W.Biryłko, A.Daniluk, I.Romaniuk, M.Skiepko, Ł.Treszczotko.   

Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że: wniosek 
Radnego S.Sokołowskiego został przyjęty i ogłosił 5 min. przerwy.  
(46:04 – 1:16:50  transmisji) 

 Po wznowieniu obrad Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości z proponowaną zmianą w pkt Budynki związane z 
prowadzoną działalnością gospodarczą. W głosowaniu udział wzięło 14 

radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 9 Radnych – A.Daniluk, 
W.Grygoruk, M.Iwaniuk, H.Łukasiewicz, I.Romaniuk, G.Sacharczuk, 
M.Skiepko, S.Sokołowski, R.Sołowianiuk, PRZECIW była – Alina Jarosz-

Szereszewiec, WSTRZYMALI się od głosu – W.Biryłko, M.Golonko, J.Kraśko, 
Ł.Treszczotko. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że: 

Uchwała nr VI/31/2024 Rady Gminy Hajnówka z dnia 30 października 
2024 r. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości z proponowanymi zmianami została podjęta. 
(Załącznik Nr 5 do Protokołu) 

 
 

6.3. w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka; 
 Zastępca Wójta, Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił 
uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki 

procentowej opłaty adiacenckiej obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka.  
 Przewodniczący otworzył dyskusję. W dyskusji głos zabrała 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

W.Biryłko, poinformowała o negatywnym wyniku opiniowania 
proponowanego projektu uchwały na posiedzeniu Komisji. Inni 

Przewodniczący Komisji również poinformowali o odrzuceniu proponowanego 
projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka. Ponadto głos 

zabrała Radna M.Iwaniuk, Zastęca Wójta Pan A. Golonko, Wójt Gminy 
Hajnówka Lucyna Smoktunowicz oraz Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego W.Biryłko. 
(1:23:08 – 1:31:33  transmisji) 

 Wobec nie podjęcia dalszej dyskusji Przewodniczący poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki 
procentowej opłaty adiacenckiej obowiązującej na terenie Gminy Hajnówka. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosował 1 
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Radny – Mikołaj Golonko, PRZECIW głosowało 13 Radnych – W.Biryłko,  
A.Daniluk, W.Grygoruk, M.Iwaniuk, J.Kraśko, Alina Jarosz-Szereszewiec,  

H.Łukasiewicz, I.Romaniuk, G.Sacharczuk, M.Skiepko, S.Sokołowski, 
R.Sołowianiuk, Ł.Treszczotko. Wstrzymujących się od głosu nie było. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Uchwała nie 

została podjęta.  
 

6.4. w sprawie rozpatrzenia petycji 
 Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Iwona Romaniuk 
przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz treść wypracowanej 

opinii w sprawie rozpatrzenia petycji.  
(1:33:11 – 1:36:36  transmisji) 

 Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 Wobec nie podjęcia dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. W głosowaniu udział wzięło 
14 radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Przewodniczący w 
oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Uchwała nr VI/32/2024 Rady 

Gminy Hajnówka z dnia 30 października 2024 r. w sprawie rozpatrzenia 
petycji została podjęta.  
(Załącznik Nr 6 do Protokołu) 
 
Do punktu 7-go. Zapoznanie się z Informacją o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Hajnówka w roku szkolnym 2023/2024. 
Inspektor do spraw oświaty, księgowości i obsługi finansowej jednostek 

organizacyjnych oświaty Krystyna Onopryjuk przedstawiła streszczenie 

Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Hajnówka w roku 
szkolnym 2023/2024. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos w dyskusji zabrała Alina 
Jarosz-Szereszewiec, Pani Inspektor Krystyna Onopryjuk oraz Wójt Gminy 
Pani Lucyna Smoktunowicz.     

Do przedstawionej Informacji uwag nie zgłoszono.  
(Załącznik Nr 7 do Protokołu) 
 
Do punktu 8-go. Zapoznanie się z Informacją Wójta Gminy Hajnówka w 
sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, złożonych przez 

pracowników oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych 
Gminy oraz oświadczeń majątkowych złożonych w związku z upływem i 
rozpoczęciem kadencji. 

 Wójt Gminy Pani Lucyna Smoktunowicz przedstawiła Informację w 
sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, złożonych przez pracowników 

oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych Gminy oraz 
oświadczeń majątkowych złożonych w związku z upływem i rozpoczęciem 
kadencji.     (Załącznik Nr 8 do Protokołu) 

 
Do punktu 9-go. Zapoznanie się z Informacją Przewodniczącego Rady 

Gminy Hajnówka w sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, 
złożonych przez radnych  oraz oświadczeń majątkowych złożonych w 
związku z upływem i rozpoczęciem kadencji.  
Przewodniczący Rady Gminy Wiktor Grygoruk przedstawił streszczenie Informacji w 
sprawie oświadczeń majątkowych za 2023 rok, złożonych przez radnych oraz 
oświadczeń majątkowych złożonych w związku z upływem i rozpoczęciem kadencji. 
(Załącznik Nr 9 do Protokołu) 
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Do punktu 10-go. Pytania i wolne wnioski. 
 Jako pierwsza głos zabrała Radna Alina Jarosz-Szereszewiec. Złożyła 
wniosek na piśmie adresowany do Pani Wójt, dotyczący świetlicy wiejskiej w 

Nowosadach.  
 Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

J.Kraśko. Skierował pytanie do Wójt Gminy w sprawie dostępności świetlic 
wiejskich dla Kół Gospodyń?  Wójt odpowiedziała na zadane pytanie.  
 Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego W.Biryłko. Odniosła się do wypowiedzi 
Pani Wójt w sprawie dostępności świetlic wiejskich dla Kół Gospodyń. 

Podjęto dyskusję w powyższym temacie.   
 Głos zabrał Zastępca Wójta Pan Andrzej Golonko w sprawie 
planowanego przetargu na odbiór nieczystości stałych. Nawiązał do 

składanych wniosków o zwiększenie częstotliwości odbioru papieru i mycia 
pojemników. Wyjaśnił procedurę zmiany Regulaminu utrzymania czystości.    
 Innych pytań i wniosków nie złożono. 
(1:50:15 – 2:11:11  transmisji) 
 
 
Do punktu 11-go.  Zamknięcie obrad VI Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący zamknął 

obrady VI sesji Rady Gminy Hajnówka. 
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